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P R O T O K Ó Ł    Nr  V/07 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 28 marca 2007 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.08 

Godzina zakończenia : 14.35 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

4. Witold Wróblewski – Pełnomocnik ds. Alkoholowych 

5. Mirosław Zalewski – kandydat na Sekretarza Gminy 

6. Joanna Kunikowska – kandydatka na Skarbnika Gminy 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad V Sesji : 
 1. Otwarcie obrad. 

 2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 4. Interpelacje i wnioski. 

 5. Uchwalenie budżetu na 2007 rok. 

  a/ wystąpienie Burmistrza, 

  b/ dyskusja, 

  c/ podjęcie uchwały. 

 6. Uchwalenie programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

 7. Uchwalenie zasad gospodarki nieruchomościami należącymi do zasobu gminy Choroszcz. 

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja 

  c/ podjęcie uchwały. 

 8. Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli.  

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

 9. Zmiana Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

             10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy 

Ordynacja podatkowa. 

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja 

  c/ podjęcie uchwały. 

 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Choroszcz z  

  organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

  pożytku  publicznego w 2007 r. 

  a/ wystąpienie Burmistrza  

  b/ dyskusja 

  c/ podjęcie uchwały. 

 12. Informacja Burmistrza o realizacji Programu współpracy gminy Choroszcz z  

  organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

  pożytku publicznego w 2006 r. 
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 13. Informacja Burmistrza o realizacji programu przeciwdziałania narkomanii na terenie 

  gminy Choroszcz. 

 14. Rozpatrzenie skargi p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

wniesionej do Wojewody Podlaskiego. 

  a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej  

  b/ dyskusja 

  c/ przyjęcie projektu odpowiedzi. 

 15. Odwołanie Skarbnika Gminy.  

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

 16. Powołanie Skarbnika Gminy.  

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

 17. Odwołanie Sekretarza Gminy. 

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

 18. Powołanie Sekretarza Gminy.  

  a/ wystąpienie Burmistrza 

  b/ dyskusja  

  c/ podjęcie uchwały. 

 19.Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Choroszczy do powiadomienia 

  Skarbnika i Sekretarza Gminy o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego. 

  a/ wystąpienie Burmistrza  

  b/ dyskusja 

  c/ podjęcie uchwały. 

 20. Zapytania i wolne wnioski. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 

 Ad. 1 – 

  

 Obrady V Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

qworum, przy którym Rada Miejska  może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 
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 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją.  

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące poprawki: 

 

Jerzy Ułanowicz  – 

1) wystąpił z propozycją uzupełnienia porządku obrad V Sesji o punkt 

dotyczący utworzenia w Domu Pomocy Społecznej w Choroszczy odrębnego 

obwodu głosowania z uwagi na mające się odbyć w dniu  20 maja 2007 r. 

wybory do Sejmiku Województwa Podlaskiego; 

2) firma HYDROS, która wygrała przetarg na opracowanie planu usuwania 

azbestu z terenu gminy Choroszcz chciałaby przedstawić ogólne zarysy 

przygotowań do opracowania przedmiotowego planu – wnosi więc o ujęcie 

tego w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby ustalenie odrębnego obwodu głosowania 

było w pkt. 20 porządku, natomiast omówienie przygotowań do ustalenia planu 

usuwania azbestu jako pkt. 5. 

 

Porządek obrad V Sesji z prowadzonymi zmianami został przyjęty 15 głosami za.  

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich – III i IV -  Sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Protokoły zostały przyjęte 15 głosami za. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Zgłosił wniosek aby Rada, pomimo braku zapisu w budżecie na 2007 rok, wyraziła 

chęć i wolę współpracy z Powiatem w sprawie wykonania w tym roku dokumentacji 

na ulicę ważną dla Choroszczy tj. Aleję Niepodległości oraz jej bieżące naprawy,  

a następnie wykonanie tej ulicy w następnych 2-3 latach. 

 

 

Adam Kamieński – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 3 

Poinfo5rmował zebranych, że Zarząd Osiedla Nr 3 wystąpił z petycją do Starosty 

Białostockiego o szybką modernizację ulicy Alei Niepodległości w Choroszczy i jej 

gruntowne remonty do czasu budowy. W tej chwili jest zebranych ok. 300 podpisów. 

Zaapelował również do radnych i sołtysów o aktywne poparcie przedmiotowej 

petycji. 



 5 

Rafał Łada – 

Podziękował władzom gminy za szybką interwencje i odwodnienie drogi w Kolonii 

Porosły.  

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Przyłączając się do podziękowań wniosła o następujące sprawy: 

- naprawę drogi we wsi Kolonia Porosły, szczególnie w 4 najtrudniejszych do 

przejazdu miejscach, 

- wykonanie drogi gminnej poprzez nawiezienie i rozplanowanie materiału, 

- ułożenie przepustu przed bramą wjazdową do posesji w rowie wykonanym jesienią 

2006 r.  

 

Jacek Dąbrowski – 

Zgłosił, iż mieszkańcy z ul. Rybackiej skarżyli się na brak odpowiedzi na ich pisma 

dotyczące wykonania wodociągu w tej ulicy. 

Drugim tematem , który chciałby poruszyć jest sprawa komunikacji 103 – prośba  

w imieniu mieszkańców o interwencję w kwestii zwiększenia ilości kursów  

w godzinach dojazdu i powrotu z pracy oraz wyznaczenia na tą trasę większych 

samochodów ponieważ jest ciasno. 

 

 

Beata Jeżerys – 

W imieniu mieszkańców wsi Sienkiewicze zgłosiła potrzebę naprawy drogi w tej 

wsi. Zwróciła uwagę, że wnioski w tej sprawie były wielokrotnie zgłaszane. Droga ta 

była wykonywana w pośpiechu – ma więc pytania: czy jest dokumentacja techniczna 

na przedmiotową drogę i czy będzie ona wykonywana. 

Wniosła także o renaturyzację działki wiejskiej we wsi Krupniki będącej w tej chwili 

pozostałością po żwirowni, na której wieś chciałaby zorganizować boisko na 

potrzeby wsi. Jest to jedyna działka, która może być wykorzystana na potrzeby wsi. 

Ma kilka pytań: czy jest już pozwolenie ze Starostwa na wycięcie drzew, kto te 

drzewa wytnie i na czyj koszt, co stanie się następnie z wyciętym drzewem?. Działka 

miała być wykorzystana na wysypywanie ziemi m.in. przy okazji budowy Poczty 

Polskiej – niestety z uwagi na niepewność tej inwestycji jaki jest inny pomysł by 

działkę jednak przywrócić na potrzeby wsi? 

 

      ( wniosek w załączeniu) 

Robert Wardziński – 

Zgłosił zapytanie odnośnie powstającej inwestycji firmy RAK-BUD – na jakim 

etapie jest wydawanie decyzji środowiskowej oraz czy zostały sprzedane pozostałe 

działki  (podobno kupiły je firmy, które będą miały na nich składy i będą posługiwać 

się TIR-ami, będzie dodatkowe obciążenie dla Sz. Kruszewskiej, której już 

praktycznie nie ma). 

Przypomniał, że została podjęta przez Radę uchwała w sprawie powstania cmentarza 

w Turczynie, ale odstąpiono od tego i przeniesiono cmentarz do Supraśla, który na 

tym skorzysta m.in. poprzez zniesienie II-giej strefy. Ma więc pytanie - czy ktoś tego 

tematu nie dopilnował? 

 

Piotr Dojlida – 

Wyjaśniając powiedział, że były ogromne protesty mieszkańca i Osiedla Nowe 

Miasto w Białymstoku. Władze Gminy Choroszcz zrobiły jego zdaniem wszystko  
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w tej sprawie: zapisano odpowiednią zmianę w planie zagospodarowania 

przestrzennego, były zorganizowane spotkania z mieszkańcami, zapisaliśmy 

korzystne rozwiązania dla Gminy Choroszcz związane z pozyskaniem podatków  

i wykonaniem drogi dojazdowej do Klepacz, ale przez protesty skierowano 

inwestycję do Karakuł gdzie mieszkańcy nie protestowali z uwagi na dogodniejsze 

położenie cmentarza. Podkreślił, że władze Gminy Choroszcz nie miały wpływu na 

dalszy przebieg zdarzeń 

 

Kazimierz Cieśluk – 

Zgłosił propozycje, aby przy okazji wizji lokalnej dróg przeprowadzanej przez 

Komisję Gospodarki, Finansów i Rolnictwa – Komisja kontaktowała się z sołtysem 

danej wsi. 

 

 

Krzysztof Zagórski – 

Wypowiedział się w sprawie zapisanej w budżecie drogi Konowały – Śliwno: jest to 

droga żwirowa stanowiąca dojazd do rzeki; w przyszłości będzie robiona kładka do 

Waniewa – droga ta wpisana jest do wykonania razem z innymi drogami gminnymi 

zgłasza więc prośbę o przyspieszenie jej  wykonania jako pierwszej i czy jest top 

realne do wykonania? 

 

 

Robert Wardziński – 

Przypomniał, że jest uchwalony regulamin utrzymania czystości, w którym zapisane 

jest , że w przeciągu roku mają być zlikwidowane tzw. lisiarnie. Jak przedstawia się 

ta sprawa. Jaka jest możliwość wpłynięcia na usunięcie brzydkich zapachów przy 

cmentarzu prawdopodobnie od usytuowanych blisko kurników. 

 

 

Jacek Dąbrowski – 

Zwrócił uwagę, na dużą ilość bezpańskich psów  przy Alei Niepodległości oraz  

ul. Żółtkowskiej – prośba o interwencję. 

 

Beata Jeżerys –  

Wypowiedziała się w kontekście wyjazdu Komisji na przegląd dróg oraz 

niedostatków związanych z wykonywaniem inwestycji i ich odbiorem – zgłasza 

propozycje by przy odbiorze inwestycji był obecny radny jako obserwator z danego 

okręgu wyborczego ( jest to również wniosek Komisji Rewizyjnej) . Ma także 

pytanie dotyczące tegorocznej akcji sprzątania gminy: czy w tym roku jest taka akcja 

przewidziana za którą gmina będzie mogła zapłacić gdyż chciałaby taką akcje 

zorganizować w Krupnikach i interesuje ją na jaką pomoc może liczyć ze strony 

Gminy. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Zwrócił uwagę, że znaki drogowe ograniczające tonaż samochodów do 10 -12 T 

blokują inwestycje i działalność przewoźników  - kieruje więc wniosek do radnych 

powiatowych by spowodowali rozpatrzenie ich zasadności lub dopisania pod 

znakami, że nie dotyczą ruchu lokalnego. 
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Krzysztof Błażkowski – 

Prośba by wystąpić do Starosty z uwagą dotyczącą służb naprawiających Sz. 

Kruszewską gdyż budzi to wiele zastrzeżeń.  Naprawianie tej drogi jest konieczne 

ponieważ  w tej chwili droga jest praktycznie nieprzejezdna. Podobna sytuacja jest  

z drogą do Oliszek. Były przeprowadzane wizje przez pracowników Starostwa, ale 

nadal nic się nie robi. Na drodze tej jest wiele dziur i dalsze jej użytkowanie  

w obecnym  stanie  spowoduje jej całkowite zniszczenie. Prośba Jeżerys interwencje 

w obu sprawach. 

 

Robert Wardziński – 

Poruszył temat pływali – jego zdaniem należałoby przynajmniej wskazać w planie 

zagospodarowania przestrzennego miejsce gdzie będzie ona w przyszłości 

budowana. Jest to zapisane w  strategii więc nie jest to jego wymysł, a w planach 

powinno być jako wsparcie przy staraniach o środki unijne. 

 

 

Jacek Romanowski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 

Wrócił do sprawy bezpańskich psów, które jego zdaniem stanowią poważny 

problem. W sprawie tej wystosował w imieniu mieszkańców osiedla pismo na 

początku marca , w tym do Przewodniczącego Rady – prośba o potraktowanie 

sprawy bardzo poważnie. 

Zgłosił również propozycje, aby do każdego sołtysa i przewodniczącego osiedla 

wysyłany był projekt uchwały dotyczący ich spraw. Zwrócił także uwagę na brak  

w BIP-ie informacji o efektach przebiegu kontroli. 

 

Antoni Bogdan – 

Zgłosił następujące sprawy: 

1) Postawić rozgałęźnik z lampą skierowaną na plac przy posterunku Policji, 

2) W uliczce od Powstania Styczniowego przy Przedszkolu pozostała dziura po 

słupie – prośba o jej zlikwidowanie, 

3) Na skrzyżowaniu ul. Powstania Styczniowego i Mickiewicza ustawić znak 

kierujący wjeżdżających do Szpitala gdyż często ludzie przyjeżdżający do 

Choroszczy ul. Mickiewicza  błądzą w poszukiwaniu Szpitala, 

4) Dosypać i wyrównać  drogę gminną Zaczerlany ( przy Jeżerys. Urbanach) na 

Kolonię Topilec, 

5) Podnieść studzienki w dolnej części  ul. Lipowej, szczególnie na wysokości 

posesji nr 25 gdzie jest duże pęknięcie w asfalcie, 

Odnosząc się do tematu cmentarza – ma odczucie, że za mało przeprowadzono 

rozmów z mieszkańcami, aby ich przekonać do tej decyzji. 

 

Piotr Dojlida – 

W imieniu radnych i sołtysów zgłosił prośbę do radnego powiatowego p. Bogdana  

o większe zainteresowanie się problemem z drogami powiatowymi na terenie gminy 

i składanie interpelacji w powiecie w tym przedmiocie. 

 

Robert Wardziński – 

Zgłosił propozycję przeniesienia obrad Rady do Remizy OSP w Choroszczy gdzie 

jest większa sala. 
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Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i zapytania udzielił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

1) drogi – jest ich 250 km, w większości żwirowych, a ponieważ pogoda w tym 

roku była różna stąd też większe problemy z utrzymaniem przejezdności na 

drogach gminnych; przypomniał, że rolą gminy jest zapewnienie właśnie tej 

przejezdności i to było robione; 

2) temat Alei Niepodległości – przypomniał, że jest to droga powiatowa; 

inicjatywa mieszkańców jest jak najbardziej słuszna, ale władze gminy muszą 

spotkać się z władzami starostwa by przedyskutować ten problem; w tej 

chwili nie zna zamiarów Starostwa co do remontów dróg – ma jednak 

nadzieję, że Powiat będzie czynił starania o pozyskanie środków unijnych  na 

ten cel; inicjatywę mieszkańców na pewno poprze; 

3) droga w Kolonii Porosły – Komisja przejedzie i obejrzy w jakim stanie jest ta 

droga i które jej odcinki wymagają szczególnej interwencji; 

4) ul. Rybacka – mieszkańcy, którzy domagają się wodociągu otrzymali 

wyczerpujące odpowiedzi ustne – dwukrotnie; problemem w tej sprawie jest 

spora odległość od nitki wodociągu; 

5) psy – temat jest na pewno poważny ponieważ tylko w 2006 r. z budżetu 

gminy wydano 50 tys zł na wyłapanie psów , a biega ich coraz więcej. Ludzie 

wypuszczają te psy nie tylko z Białegostoku ale i z Choroszczy, a schronisko 

białostockie niechętnie przyjmuje z uwagi na przepełnienie. Mamy podpisaną 

umowę ze schroniskiem w Suwałkach gdzie trzeba zapłacić 1000 zł za 

jednego psa. Jego zdaniem należy zastanowić się nad wszczepianiem psom 

chipów identyfikujących gdyż wiele psów z tych biegających ma właścicieli; 

6) autobusy linii 103 – wniosek dotyczy tylko niektórych kursów; w tym 

temacie liczymy na dobrą współpracę z nowym prezydentem Białegostoku, 

który zamierza wspólnie z gminami rozwiązywać problemy i nie zamykać się 

w granicach miasta; 

7) droga w Sienkiewiczach została wykonana na wniosek mieszkańców, było to 

formalnie zgłoszone , zgodnie z prawem. Chodzi w  tej chwili o pokrycie 

drugą warstwą emulsji i to Komisja zadecyduje o umieszczeniu tej drogi  

w harmonogramie robót drogowych; 

8) działka wiejska w Krupnikach – przyznaje, że działka na pewno przyda się na 

potrzeby wsi, ale wiąże się to z dużymi środkami których i tak brakuje w 

budżecie; czekamy na pozwolenie od Starosty na usunięcie drzew, które 

stanowią własność wsi i to mieszkańcy zadecydują o ich przeznaczeniu.  

Z uwagi na koszty będzie to robione „małymi kroczkami”. Jeśli znajdzie się 

firma, która to zasypie to szybciej to nastąpi: 

9) sprzątanie – przygotowane zostały właśnie na dzisiejsze spotkanie pisma do 

Sołtysów z propozycją sprzątania całej gminy i czekamy na konkretne oferty 

z ich strony. Wieś Żółtki zgłosiła już, że potrzebuje worków i zorganizowania 

odbioru nieczystości; 

10) budowa betoniarni przez firmę RAK – BUD  - w dalszym ciągu trwa 

procedura wydawania decyzji środowiskowej ponieważ raport firmy w tym 

przedmiocie jest niepełny; zasięgnęliśmy opinii profesorów z Politechniki 

Białostockiej, którzy potwierdzili stanowisko Gminy co do konieczności 

uzupełnienia raportu o informacje o wydajności betoniarni; Firma podała np. 

że wydajność wynosi 70 m
3
 /dobę, a okazuje się że zakupili betoniarnię na 80 

m
3
 /godzinę czyli ok. 300 kursów dziennie; dodatkowo zasięgnięto opinii  
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w Urzędzie Wojewódzkim i Sanepid-zie i dopiero po skompletowaniu 

dokumentacji będzie wydana decyzja; 

11) działki natomiast sprzedawane są na przetargu i nikt nie pyta nowego 

właściciela z jakim przeznaczeniem – co tam będzie ponieważ jest to tzw. 

tajemnica handlowa; gmina nie ma wiadomości, że będą tam jeździły TIR-y; 

sprzedajemy działki zgodnie z ich przeznaczeniem w planie 

zagospodarowania przestrzennego i pilnujemy aby uciążliwość mieściła się  

w granicach działki; 

12) cmentarz – zauważył, że ciągle tylko pretensje zgłasza radny Wardziński 

natomiast nie przekłada się to na działania: co radny zrobił aby cmentarz ten 

pozostał na naszym terenie zamiast zarzucać, że się nie dopilnowało?  

Są protesty ludzi i nikt z władz Gminy Choroszcz nie będzie walczył  

z mieszkańcami Kleosina i Nowego Miasta by doszło do tej inwestycji na 

naszym terenie; 

13) pływalnia- poprosił w tym temacie o rozsądek, gdyż widzi się jakie są 

potrzeby: w tej chwili najważniejsze są drogi na które i tak jest za mało 

środków. Trzeba wybierać priorytety – jest to jego zdanie, które podtrzymuje: 

drogi, a następnie pływalnia; 

14) wniosek radnego Cieśluka jest słuszny – Komisja powinna umawiać się  

z sołtysami by także mogli uczestniczyć w przeglądzie dróg; 

15) droga Konowały – Śliwno: jest ujęta w planie natomiast czy jest 

najważniejsza to trudno to określić; będzie na pewno wykonana, ale nie może 

teraz określić konkretnego terminu; 

16) sprawy zgłoszone przez p. Bogdana są do załatwienia. Zwrócił jednak uwagę, 

że rolą radnych powiatowych jest, aby jak najwięcej wywalczyć w powiecie 

na drogi powiatowe znajdujące się na naszym terenie – zaapelował więc do 

radnych aby zadbali o drogi powiatowe bo jest to duży problem. Władze 

gminy na pewno w tym pomogą tylko należy o tym mówić. 

 

Ireneusz Ordziejewski – 

Poinformował, że naprawę i modernizację dróg powiatowych, a jest ich 1100 km, 

reguluje tzw. algorytm ustanowiony jeszcze w 2003 r. Sytuacja jest taka, że dostęp 

do środków unijnych jest zablokowany w tym roku, a algorytm także kończy się  

w 2007 r. Na lata następne stworzony będzie nowy algorytm  korzystny dla każdej 

gminy ( jest ich 15 w powiecie). Powiat wystąpił do każdego Burmistrza  

z propozycją przedstawienia swoich priorytetów co do dróg powiatowych – 

Burmistrz Choroszczy wskazał na Aleję Niepodległości, ul. Mickiewicza i Sz. 

Kruszewską. Zauważył, że nie sposób zbudować wszystkich dróg przez jedną 

kadencję przy posiadanych środkach i w sposób by każdy skorzystał. Ma jednak 

nadzieje, że stworzony nowy algorytm będzie uczciwy i zadowoli wszystkich. Pan 

Bogdan złożył już 3 interpelacje w sprawie dróg, po których jeździmy. Otrzymał na 

nie odpowiedzi i wierzą, że jednak będą one wykonywane. 

 

Piotr Tymiński – 

Zwrócił się z prośbą do radnych powiatowych by na najbliższej Sesji powiatu 

wystąpili z argumentacją, że ze względu na obchody 500-lecia nadania praw 

miejskich powinna być zrobiona przynajmniej ul. Mickiewicza. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Piotr Dojlida poprosił o zabranie głosu 

przedstawicieli firmy HYDROS Jacek Sawicki z/s w Białymstoku, która w dniach  
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2 -16 kwietnia 2007 r. przeprowadzi na zlecenie Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

inwentaryzację wyrobów zawierających azbest. Pani Joanna Sawicka reprezentująca 

firmę poinformowała, że inwentaryzacja obejmować będzie określenie ilości  

i rodzaju oraz miejsca wykorzystywania, a także ocenę stanu i możliwości  

bezpiecznego użytkowania wyrobów azbestowych. Wyniki zostaną przedstawione 

Radzie, a następnie zostanie wykonany projekt „Planu ochrony prze szkodliwością 

azbestu i planu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu miasta i gminy 

Choroszcz na lata 2007 – 2032”. 

     (materiały w załączeniu)  

 

 Ad.  5 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza o przedstawienie budżetu gminy 

na 2007 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz  – 

Poinformował, że jest to ostateczna wersja budżetu na 2007 rok. Wielkości  

dochodów i wydatków gminy w bieżącym roku budżetowym przedstawiają się 

następująco: 

- dochody – 27 850 247  zł – większe o 8 mln zł w stosunku do roku 2006 

Dochody gminy pochodzić będą m.in. z : 

1) podatków i opłat – 8,7 mln zł, w tym: 

- podatek dochodowy od osób fizycznych – 4 371 946 zł 

- podatek od nieruchomości – 2 991 tys zł, 

- podatek rolny – 307 tys zł, 

- podatek od czynności cywilno – prawnych – ok. 400 tys zł, 

- podatek od osób prawnych – 137 tys zł, 

- opłaty od sprzedaży alkoholu – 101 tys zł; 

2) subwencje otrzymywane ze Skarbu Państwa, w tym: 

- - subwencja oświatowa– 4 244 558 zł; 

- subwencja wyrównawcza – 2 810 639 zł; 

3) dotacje celowe ( na administracje publiczną, pomoc społeczną) – 3 867 tys zł; 

4) środki unijne – 6,4 mln zł na budowę kotłowni; 

5) z majątku własnego (za wieczyste użytkowanie, opłata adiacencka, najem  

i dzierżawa, sprzedaż działek budowlanych) – 1 157 tys zł. 

Zagrożenia w wykonaniu to przed wszystkim: 

- podatki przekazywane przez Urząd Skarbowy, 

]- sprzedaż działek, 

- środki unijne. 

Wydatki planowane są w wysokości: 32 738 501 zł, w tym najważniejsze wydatki: 

1) wydatki majątkowe – 14 330 350 zł, 

2) wydatki pozostałe, bieżące : 

- oświata ok. 10 mln zł, w tym : odbudowa budynku SP w Złotorii – ok. 300 tys zł  

(z PZU otrzymamy 60 tys zł); hala sportowa – spłata ostatniej raty 1,3 mln zł; 

wykonanie boiska przy gimnazjum ze sztucznej trawy w ramach Programu ministra 

Sportu; dokończenie termomodernizacji SP w Złotorii. Do oświaty dokładamy  

z budżetu gminy ok. 2,6 mln zł z przeznaczeniem na utrzymanie szkół. 
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- pomoc społeczna – 4,5 mln zł, w tym: świadczenia rodzinne 3,4 mln zł; dodatki 

mieszkaniowe 160 tys zł (środki własne); utrzymanie OPS 82 tys zł; Caritas 20 tys 

zł; dożywianie dzieci 50 tys zł własnych i 50 tys zł ze Skarbu Państwa; 

- ochrona p.poż i zapewnienie bezpieczeństwa , w tym: dodatkowe patrole Policji  

9 tys zł; dotacja na samochód IVECO w OSP Klepacze 31 tys zł; zakup sprzętu 

ratowniczego do OSP Choroszcz 27 tys zł. 

- ochrona zdrowia – 110 tys zł, w tym: przeciwdziałanie alkoholizmowi 91 700 zł; 

remont Ośrodka Zdrowia w Konowałach i Choroszczy ( dostosowanie do wymogów 

Sanepid-u); rehabilitacja „amazonek”; program zwalczania narkomanii; badania 

profilaktyczne przy okazji festynów i imprez. 

-  gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 1 063 484 zł, w tym: Sekcja 

Obsługi; remonty i sprawy porządkowe; roboty publiczne i prace społeczno – 

użyteczne (brak jest chętnych i jest za mało osób ); wykup gruntów 300 tys zł; 

remont M-G CK; rekultywacja wysypiska 60 tys zł; utrzymanie zieleni; oświetlenie 

ulic 179 tys zł; odłów psów; konserwacja rowów w ramach pomocy spółce „Biele”; 

remont budynków komunalnych; remont placów centralnych w Choroszczy; 

- administracja i działalność usługowa, w tym: plan zagospodarowania 

przestrzennego (przeciąga się z uwagi na brak map zasadniczych, które są  

w przygotowaniu); cmentarze wojenne 5 tys zł; przygotowanie dodatkowych 

pomieszczeń na potrzeby Ośrodka Pomocy Społecznej na miejscu obecnego sklepu; 

zakup centrali i komputera; sprawy promocyjne ze szczególnym uwzględnieniem 

obchodów 500-lecia; 

- kultura i sport, w tym: dotacja dla M-G CK zwiększona o 40 tys zł; sport: 21 600 zł 

na potrzeby LZS; 3 tys zł na imprezy masowe i międzyszkolne,; 5 tys zł na imprezy 

masowe; remont boiska w Złotorii; 

- transport, w tym: 200 tys zł jako rezerwa na drogi powiatowe; 480 tys zł na 

remonty bieżące dróg gminnych. 

Z uwagi na rozpoczęcie okresu na składanie wniosków o środki unijne 2007 – 2013 

zaplanowano 4 duże programy inwestycyjne: 

1) drogi – ok. 11 mln zł z przeznaczeniem na przebudowę układu komunikacyjnego 

południowej i wschodniej części gminy: droga Krupniki – Klepacze, Barszczewo – 

Gajowniki, Konowały – Śliwno, ulice Długa, Spokojna i Dolna w Klepaczach, ulice 

w Kolonii Porosły oraz ulica Porosły – ul. Elewatorską w Białymstoku; temat 

rozłożony na całą kadencję; 

2) przebudowa układu komunikacyjnego miasta Choroszcz wraz z drogami 

dojazdowymi: ul. Klonowa, Świerkowa i Brzozowa, dokumentacja na drogę 

Choroszcz – Sienkiewicze, ulice na os. Jana Pawła II oraz w Żółtkach – ok. 6 mln zł; 

3) kanalizacja sanitarna terenów podmiejskich – wykonanie dokumentacji  

i opracowanie studium – Klepacze, Krupnioki, Porosły, Kolonia Porosły, Jeroniki, 

Łyski – ok. 18 mln zł z funduszu spójności, jednak ze względu na wzrost cen 

przypuszcza, że cena ta osiągnie wartość ok. 25 mln zł; dofinansowanie wynosi 75% 

kosztów jako pomoc techniczna; 

4) kanalizacja sanitarna Choroszczy: ul. Piaskowa oraz w Żółtkach – ok. 6 mln zł; 

- modernizacja kotłowni i sieci cieplnej – ok. 10 mln zł, w tym: 6,5 mln zł środki 

unijne, 3 mln zł pożyczka z WFOŚ I GW, 0,5 mln zł środki własne; 

 oraz inne inwestycje jak: - boiska – 65 tys zł, 

- dokumentacja na wodociągi – 35 tys zł; 

- przebudowa ul. Zamkowej – 346 tys zł, 

- wykonanie projektu na przebudowę ul. 3-go Maja – 7 tys zł 

- termomodernizacja i przebudowa dachu na budynku M-MGK – ok. 90 tys zł. 



 12 

W sumie inwestycje V kadencji zaplanowane są na 55 mln zł, w tym : ok. 22 mln zł 

na miasto oraz ok. 33 mln na wieś. Deficyt wynosi 4,88 mln zł i pokryty zostanie 

poprzez zaciągnięcie kredytu w wysokości 1 405 505 zł, pożyczki w wysokości 

3 099 tys zł oraz nadwyżki budżetowej. 

Zagrożenia dla tegorocznego budżetu to przede  wszystkim: wykonanie dochodów  

i pozyskanie środków unijnych dlatego jego zdaniem powinna być pełna mobilizacja 

ze strony władz gminy. 

Następnie Burmistrz przedstawił argumenty przemawiające za przyjęciem 

przedstawionego budżetu na 2007 rok:  

- środki przeznaczone na wydatki inwestycyjne stanowiące 44% budżetu, 

- wszystkie środki na zadania bieżące są zabezpieczone, 

- zapewnione są środki na dokumentacje i wykup gruntów na inwestycje, 

- zadłużenie jest na bezpiecznym poziomie. 

W związku z powyższym wnosi o uchwalenie budżetu gminy na 2007 rok. 

 

 

Rafał Łada – 

Zwrócił uwagę, że budżet jest zbyt późno przedstawiany Radzie. Z tego też powodu 

radni nie mogą wnosić uwag ponieważ terminy „gonią”. Dlaczego tak się stało? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż wynika to z przyczyn praktycznych – do końca nie mamy wszystkich 

danych potrzebnych do skonstruowania budżetu. Chodzi tu przede wszystkim  

o wysokości subwencji i dotacji, środki unijne oraz kwestię czy można rozpoczynać 

daną inwestycję czy też nie. Jest przy uchwalaniu budżetów od 12 lat i sytuacja taka 

powtarza się corocznie. Chodzi o pewną przyjętą praktykę – można uchwalić budżet 

w styczniu i następnie wprowadzać do niego zmiany. 

 

Robert Wardziński – 

Zapisany w budżecie układ komunikacyjny w Choroszczy nie zawiera zapisu  

o ul. Sportowej – ma w związku z tym pytanie- kiedy ta ulica będzie przewidziana 

do wykonania ? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, iż nieuwzględnienie tej ulicy wiąże się z brakiem środków 

budżetowych. Ze środków bieżący zostaną być może wygospodarowane środki na 

wykonanie chodnika aby ulepszyć komunikację dla mieszkańców. 

 

Beata Jeżerys – 

Wypowiedziała się w kwestii oświetlenia – interesuje ją kto dokona wyboru miejsc 

wymagających oświetlenia ponieważ wniosków jest więcej niż przewiduje to budżet. 

Poinformowała r , iż otrzymała odpowiedź w sprawie oświetlenia Sz. Kruszewskiej , 

że zostanie to włączone w budowę drogi – kiedy to nastąpi?  

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiadając wyjaśnił, iż jeśli chodzi o oświetlenie – zostaną zebrane wnioski, 

określone będą potrzebne środki i jeśli przekroczą one budżet zwróci się do Komisji 

o opinię w tej sprawie czyli które oświetlenie ma być wykonane w I-wszej 

kolejności. Natomiast sprawa oświetlenia Sz. Kruszewskiej powinna być połączona  
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z budową drogi, o terminie wykonania której trudno mu w tej chwili powiedzieć coś 

konkretnego. 

 

Przewodniczący Komisji Rady poinformowali, że obie Komisje przyjęły budżet 

gminy na 2007 rok jednogłośnie. 

 

Andrzej Karwowski –  

Zgłosił wniosek o jak najszybsze ujęcie w planie ul. Sportowej w Choroszczy  

z uwagi na jej znaczenie dla mieszkańców – tym bardziej że jest to droga 

usytuowana przy szkole. 

 

Jacek Romanowski – 

Przyznał, że nie rozumie dlaczego władowano 4 mln zł na budowę oczyszczalni  

w Choroszczy, a teraz buduje się kanalizację przy Sz. Warszawskiej ? Jego zdaniem 

jest to brak koncepcji i wizji władz gminy na przestrzeni kilkunastu lat. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, iż jego zdaniem bardzo dobrze, że tak się stało.  Mamy w tej chwili 

dwie aglomeracje: białostocką w skład której wchodzą miejscowości jak Klepacze, 

Krupniki, Porosły, Kolonia Porosły, Jeroniki, Łyski, Sienkiewicze i Oliszki,  

z których to ścieki przekazywane będą do Białegostoku  oraz lokalną obejmującą 

Choroszcz i pozostały teren gminy korzystającą z oczyszczalni. Poinformował, że 

mamy, podobnie jak inne gminy ościenne, duże problemy ze ściekami 

wprowadzanymi do Białegostoku w kwestii cen. Jesteśmy obciążani cenami 

narzucanymi przez Białystok, ale koszty napraw, obsługi ponosi nasza Spółka – to 

duże problemy. Gdyby wszystko poszło w kanał, o którym przypomniał  

p. Romanowski, gmina byłaby w dużym kłopocie. Oczyszczalnia pracuje na granicy 

wydajności i trzeba będzie ją rozbudować na potrzeby Choroszczy i pozostałego 

terenu. 

 

Rafał Łada – 

Zwrócił uwagę, że w przedstawionym budżecie nie ma środków przewidzianych na 

zadania własne gminy jak opieka nad dzieckiem w wieku 0 – 3 lat. Z tego też 

względu nie widzi możliwości poparcia tego budżetu. Na decyzje tą wpływa także 

brak możliwości wcześniejszego przedyskutowania tego budżetu. Proponuje więc, 

aby w przyszłości budżet był dyskutowany już w listopadzie. 

 

Beata Jeżerys – 

Ze swej strony chciałaby, aby w przyszłym roku budżet był konstruowany w inny 

sposób – po konsultacjach z radnymi. Przyznała wprawdzie, że rozumie, iż pewne 

informacje wpływają późno bo pod koniec marca, ale jednak kładzie nacisk na 

przeprowadzanie konsultacji z radnymi w tym przedmiocie. Zwróciła uwagę, że 

bardzo duże środki idą na Choroszcz, a na wieś nieduże. 

 

Piotr Dojlida – 

Zauważył, że należy spotykać się z Burmistrzem i rozmawiać o potrzebach danego 

terenu. To , jego zdaniem, dobry sposób konsultowania problemów. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia budżetu gminy na rok 2007. 
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Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/29/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 

 

 

 Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Piotr Dojlida poprosił Pełnomocnika ds. 

rozwiązywania problemów alkoholowych o przedstawienie gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2007 roku. 

 

Witold Wróblewski – 

Rozpoczął od informacji, że jest Pełnomocnikiem od marca 2007 roku. Podstawą 

prawną jest ustawa z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Zgodnie z treścią tej ustawy samorządy gmin 

uzyskały kompetencje do podjęcia działań z zakresu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych. Gmina z racji dysponowania wiedzą o problemach 

swoich mieszkańców oraz o dostępnych zasobach, może przedsięwziąć środki 

zaradcze oraz naprawcze skierowane do społeczności.     Używanie i nadużywanie 

alkoholu jest  zjawiskiem, które powoduje szereg problemów  społecznych i rodzi 

negatywne skutki w różnych obszarach życia osobistego i społecznego. 

Przedstawiany  program obejmuje szerokie spektrum działań terapeutycznych 

skierowanych do osób uzależnionych i współuzależnionych , działań   zmierzających 

do kształtowania i utrwalania postaw i nawyków związanych ze zdrowym stylem 

życia , szczególnie wśród dzieci i młodzieży, jak również działań o charakterze 

profilaktyczno-edukacyjnych, skierowanych zarówno do jednostek, jak i całej 

społeczności lokalnej, które stanowią priorytet w polityce społecznej gminy.  

Następnie przedstawił preliminarz wydatków na powyższe działania. 

1. Zapewnienie i zorganizowanie czasu wolnego dla dzieci młodzieży, 

promowanie zdrowego stylu życia w ramach działalności świetlic 

opiekuńczo-wychowawczych w Szkołach Podstawowych: Rogowie, 

Złotorii, Choroszczy, oraz reaktywowanie ( zgodnie z 

zapotrzebowaniem) nowych świetlic od miesiąca września 2007r. w 

Szkole Podstawowej w  

Kruszewie oraz w M-G C K w Choroszczy. 

36920 

zł 

2. Wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży z rodzin patologicznych. 

Obozy wypoczynkowo-terapeutyczne. 

6800 zł 

3. Zorganizowanie szkoleń dla różnych grup zawodowych. Podnoszenie 

kwalifikacji zawodowych o tematyce rozwiązywania problemów 

alkoholowych. 

1000 zł 
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4. Wydatki na realizację programu zapobiegania narkomanii.  

Zakup komputera 

5000 zł 

5. Propagowanie zdrowego stylu życia, festyny, konkursy, kampania – 

„Zachowaj Trzeźwy Umysł”,programy profilaktyczne 

3000 zł 

6. Wspieranie działalności podmiotów będących wykonawcami 

przeciwdziałania alkoholizmowi: 

a) Klub Abstynenta „Wolność” 

b) Stowarzyszenie Osób Uzależnionych „Nasza Rodzina” 

 

 

4000 zł 

1000 zł 

7. Wspieranie zajęć sportowo-rekreacyjnych pozalekcyjnych dzieci i 

młodzieży uczestniczących w klubach sportowych 

a) grupa młodzieży około 150 osób uczestnicząca w zajęciach piłkarskich 

przy LZS w Choroszczy 

b) grupa młodzieży około 50 osób zrzeszona w MGKS Narew-Łyski  

w Choroszczy  

c) dzieci i młodzież około 60 osób uczestnicząca na zajęciach 

pozalekcyjnych LUK Badmintona w Choroszczy  

 

 

3000 zł 

 

3000 zł 

 

3000 zł 

8. Zakup książek, filmów na DVD, kaset VHS, o tematyce zapobiegania 

alkoholizmowi i przeciwdziałania narkomanii: 

a) Biblioteka Miejsko-Gminnego Centrum Kultury 

b) Publiczne Gimnazjum 

 

 

500 zł 

1000 zł 

9. Honorarium instruktorki prowadzącej zajęcia pozalekcyjne  

(od 02.01 – 31.08.2007) grupy tamburmajorek około 60 osób. 

 

10. Działalność informacyjna-administracyjna, zapewnienie obsługi i 

materiałów biurowych oraz innego niezbędnego wyposażenia na rzecz 

działalności statutowej: 

- wynagrodzenie członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych 

- wynagrodzenie Pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych, zapobiegania narkomanii oraz ochrony zdrowia 

mieszkańców (wraz z pochodnymi od wynagrodzeń) 

- opłaty za opinię biegłych lekarzy 

- inne opłaty: zakup biletów na dojazdy na terapię do szpitala, delegacje 

służbowe itp. 

6.400 

zł. 

 

 

24580 

zł 
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11. Dofinansowanie do remontu pomieszczeń dla Klubu Abstynenta 

„Wolność” 

2500 zł 

 

Rafał Łada – 

Zauważył, że w problematyce alkoholowej najważniejsza jest diagnoza. W związku 

z powyższym ma następujące pytania do Pełnomocnika: 

1) jak nasilony jest problem alkoholizmu, ilu rodzin to dotyczy, ilu jest 

uzależnionych i współuzależnionych, ile jest dzieci z takich rodzin, 

2) jak nasilone jest zjawisko przemocy w rodzinie, 

3) ile było interwencji policji, 

4) jak nasilone jest zjawisko spożywania alkoholu przez nieletnich, 

5) ilu mieszkańców korzysta z łóżek detox i odwykowych, 

6) kto kontroluje sprzedaż alkoholu nieletnim i jakie są wyniki tych kontroli, 

7) jakie są kampanie społeczne na rzecz nie sprzedawania alkoholu nieletnim, 

8) w sprawie świetlic: jakie są tendencje (spadkowe – wzrostowe) jeśli chodzi  

o ilość dzieci w świetlicach, dlaczego są to świetlice opiekuńczo – 

wychowawcze, 

9) w sprawie Komisji ds. rozwiązywania problemów alkoholowych : jaka jest 

struktura osobowa komisji, 

10) jakie są kwalifikacje osób zasiadających w w/w komisji, 

11) jakie są kryteria przyznawania skierowań na obozy – pkt 2 preliminarza, 

12) ilość uczestników, jakie są to grupy, harmonogram działań – pkt 3 

preliminarza, 

13) komputer a oprogramowanie – pkt 4 preliminarza, 

14) przybliżyć program – co to znaczy festyn, radni chętnie będą uczestniczyć  

w imprezach – pkt 5 preliminarza, 

15) w oparciu o co wspierać, kiedy konkurs i na jakie kwoty – pkt 6 preliminarza, 

16) na jakiej drodze się to odbywa – projekty, konkursy ofert? – pkt 7 

preliminarza, 

17) na jakiej drodze (konkurs ofert), może wystarczy dać materiał ( w ramach 

terapii zajęciowej mogą sami pomalować Klub) a za 250 zł zorganizować 

potańcówkę (bezalkoholową) radni chętnie będą uczestniczyć – pkt 11 

preliminarza. 

Witold Wróblewski – 

 odpowiedział, iż ze względu na szczegółowość pytań radnego nie jest w stanie 

odpowiedzieć mu w tej chwili. Jest zaskoczony, że na Komisji na której przedstawiał 

program jak i preliminarz nie padło żadne pytanie. 

 

Rafał  Łada – 

Przyznał, że na Komisji nie był przygotowany do zadawania tych pytań. Wobec 

odpowiedzi p. Wróblewskiego składa formalny wniosek o odesłanie projektu 

uchwały i programu do wnioskodawcy i przygotowania tematu na następną Sesję. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonego wniosku: 

- za przyjęciem – 3 glosy, 

- przeciw – 11 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 
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Kazimierz Cieśluk – 

Przypomniał, że na Komisji sprawa programu profilaktyki i przeciwdziałania 

alkoholizmowi została jasno przedstawiona i jednogłośnie przyjęta przez Komisję 

Oświaty. 

 

Rafał Łada – 

Zaproponował, aby Pełnomocnik na następną Sesję przygotował taką informację  

w odpowiedzi na jego pytania. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na 2007 rok. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

 (uchwała Nr V/29/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 30 ) 

 

 

 

 Ad. 7 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

gospodarki nieruchomościami należącymi do zasobu Gminy Choroszcz przedstawił, 

upoważniony przez Burmistrza, Kierownik Referatu Geodezji, Rolnictwa  

i Gospodarki Komunalnej. 

 

Zdzisław Dorożko – 

Wyjaśnił, iż gospodarowanie nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy oraz 

zbywanie i ich nabywanie nieruchomości należy do Burmistrza, który w tym 

zakresie zobowiązany jest do zasad prawidłowej gospodarki  zgodnych z przepisami 

ustawy oraz zapisami przedstawianej uchwały. Projekt uchwały precyzuje m.in.:  

- zbywanie nieruchomości i lokali, 

- nabywanie i zamianę nieruchomości gruntowych i lokali, 

- dzierżaw, najem, użytkowanie i inne obciążanie nieruchomości gruntowych i lokali 

użytkowych w odniesieniu do umów zawieranych na okres dłuższy niż 3 lata. 

Odstępstwa od zasad określonych w niniejszej uchwale wymagają zgody Rady. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami należącymi do zasobu 

Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 
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 (uchwała Nr V/31/07 stanowi załącznik do protokołu, strona  31) 

 

 

 

 Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Burmistrza z prośbą o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków oraz niektórych innych 

składników wynagrodzenia, nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że regulamin w wymienionej sprawie uchwalany jest corocznie  

i dotyczy nauczycieli pracujących w naszych placówkach oświatowych. Uzgodniony 

został ze związkami zawodowymi nauczycieli. Od poprzedniej wersji różni się ( na 

wniosek szkół) wysokością kwoty za pełnienie wychowawstwa w klasach bardziej 

liczebnych. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia, nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/32/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 32  ) 

 

 

 Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił  Burmistrza o przedstawienie sprawy dotyczącej zmiany Statutu Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż zmiana dotyczy na wykreśleniu ze Statutu M-G OPS w Choroszczy 

punktu dotyczącego prowadzenia przez Ośrodek Pomocy działań związanych  

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych  oraz integracji 

społecznej osób uzależnionych od alkoholu. Sprawy te zostały bowiem włączone  

w zakres obowiązków Pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów alkoholowych 

p. Witolda Wróblewskiego. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Choroszczy. 
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Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/33/07 stanowi załącznik do protokołu, strona  33) 

  

 

 Ad. 10 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie zasad, sposobu i trybu 

umarzania należności, do których nie stosuje się przepisów Ordynacji podatkowej 

oraz udzielaniu innych ulg w spłacaniu tych należności przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wprowadzając w temat, powiedział, że należności pieniężne, do których nie stosuje 

się przepisów Ordynacji podatkowej mogą być umarzane w całości lub w części,  

a ich spłata odraczana lub rozkładana na raty, gdy:  

- osoba fizyczna – zmarła, nie pozostawiając żadnego majątku lub pozostawiła 

ruchomości niepodlegające egzekucji na podstawie odrębnych przepisów;  

- osoba prawna – została wykreślona z właściwego rejestru osób prawnych przy 

jednoczesnym braku majątku, z którego można by egzekwować należność,  

a odpowiedzialność z tytułu należności nie przechodzi z mocy prawa na osoby 

trzecie; 

- zachodzi uzasadnione przypuszczenie, że w postępowaniu egzekucyjnym nie 

uzyska się kwoty wyższej od kosztów dochodzenia i egzekucji tej należności lub 

postępowanie egzekucyjne okazało się nieskuteczne; 

- jednostka organizacyjna nieposiadająca osobowości prawnej uległa likwidacji; 

- kwota należności nie została zaspokojona w zakończonym postępowaniu 

likwidacyjnym lub upadłościowym; 

- nie można ustalić dłużnika; 

- ściągnięcie należności zagraża ważnym interesom dłużnika, a w szczególności 

jego egzystencji. 

Należność może być również umorzona w całości lub w części mimo braku 

okoliczności wymienionych wyżej, jeżeli postępowanie wyjaśniające wykaże, że za 

umorzeniem przemawiają szczególne względy społeczne lub gospodarcze,  

a odroczenie terminu spłaty lub rozłożenie należności na raty nie zapewnia spłaty tej 

należności. Organem uprawnionym do umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

spłat należności jest Burmistrz. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zasad, sposobu i trybu umarzania należności, do których nie stosuje się 
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przepisów Ordynacji podatkowej oraz udzielaniu innych ulg w spłacaniu tych 

należności 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/34/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 34 ) 

 

 

 

 Ad. 11 – 

 

 Główne założenia Programu współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  

publicznego w roku 2007 przedstawił Zastępca Burmistrza. 

 

Stefan Bielski – 

Powiedział na wstępie, że Program współpracy reguluje priorytety w działaniach 

Gminy Choroszcz na rok 2007, do których zaprasza się również  organizacje 

pozarządowe. Prowadzenie aktywnej polityki w zakresie współpracy z organizacjami 

jest jednym z czynników efektywnego zarządzania gminą w tym również 

skutecznego wykorzystania środków dla jej rozwoju. Przedmiotem współpracy 

Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest: 

- realizacja zadań gminy określonych w ustawach; 

- konsultacje społeczne aktów prawa miejscowego; 

- zwiększenie skuteczności działań podejmowanych w kierunku zaspokajania 

potrzeb lokalnych; 

- promocja gminy otwartej na inicjatywy społeczności lokalnej. 

Współpraca Gminy z organizacjami pozarządowymi może mieć charakter 

finansowy i pozafinansowy. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie Programu współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  publicznego w roku 

2007. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/35/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 35 ) 
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 Ad. 12 - 

 

 Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację Burmistrza Choroszczy  

z realizacji zadań wynikających z programu współpracy gminy Choroszcz  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w roku 2006 przyjętego uchwałą Nr XXII/217/05 Rady 

Miejskiej w Choroszczy dnia 29 grudnia 2005 r. 

 

     (informacja w załączeniu) 

 

 

 Ad. 13 – 

 

 Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację Burmistrza Choroszczy 

przedstawioną przez upoważnionego do tego Pełnomocnika ds. rozwiązywania 

problemów alkoholowych p. Witolda Wróblewskiego w zakresie realizacji zadań 

wynikających z programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Choroszcz 

za 2006 r. przyjętego do realizacji uchwałą Nr XXIII/224/06 Rady Miejskiej  

w Choroszczy dnia 29 marca 2006 r. 

 

     (informacja w załączeniu) 

 

 

 Ad. 14 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Piotr Dojlida  przedstawił treść pisma  

p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) jakie wpłynęło o Urzędu Miejskiego za 

pośrednictwem Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku Wydziału 

Kontroli – do rozpatrzenia zgodnie z właściwością przez Radę Miejską w 

Choroszczy. Pismo dotyczy budowy kotłowni w Choroszczy. 

 

      (pismo w załączeniu) 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego))– 

Nie zgodził się z zakwalifikowaniem pisma jako skargi na budowę kotłowni. 

Głównym jego zarzutem jest brak odpowiedzi – przez kilka lat – na pisma kierowane 

do Urzędu w sprawie kotłowni. To jest sentencją pisma, które odczytał 

Przewodniczący. 

 

Piotr Dojlida – 

Zastanawia go, skąd p. *() ma wiadomości, że kotłownia jest tylko dodatkiem do 

gazociągu i że po wybudowaniu kotłowni przejdzie ona w prywatne ręce? Są to jego 

zdaniem poważne zarzuty, które należy wyjaśnić. Przypomniał, że były czynione 

ogromne starania ze strony Burmistrza, on również uczestniczył  

w spotkaniach z Wojewodą , których dzisiejszym wynikiem jest otrzymanie dotacji 

w wysokości 6,4 mln zł. Wojewoda nie podpisał jeszcze z Gminą umowy i ma 

nadzieję, że pismo p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 
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ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) nie wpłynie w żaden sposób na 

decyzje Wojewody w tej sprawie. 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) – 

Jeszcze raz podkreślił, że nie jest skarga, lecz jego przemyślenia i uwagi do sprawy 

związanej z budową kotłowni. Natomiast głównym zarzutem jest brak odpowiedzi na 

pisma z 2004 r. i późniejsze . Nie było żadnej decyzji, żadnej reakcji – ma nadzieje, 

że jego pismo będzie pewną nauczką dla władz gminy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odnosząc się do wypowiedzi p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) powiedział, że temat 

uciepłownienia miasta Choroszcz przewija się chyba od 1997 r. i w momencie gdy 

temat ten został rozstrzygnięty – ponownie rozpoczyna się dyskusja. Jego zdaniem 

należy w tej chwili skupić się na budowie, a nie na dyskusjach. Plan zaopatrzenia w 

ciepło ( 2002 r.) był na Sesji Rady publicznie dyskutowany; w latach 2004 i 2005 

publicznie na Sesji Rada zatwierdzała decyzje o budowie kotłowni. Osobiście 

uczestniczył w Walnych Zgromadzeniach Spółdzielni Mieszkaniowej gdzie była 

również dyskusja na ten temat. To po jednej z takich dyskusji na Walnym 

Zgromadzeniu SM zmieniono koncepcję z gazu na gaz i biomasę. Temat cen również 

był publicznie przez niego przedstawiany i dyskutowany na Sesji oraz na 

spotkaniach Spółdzielni. Mówił na nich, że jeśli będzie koncepcja na gaz to cena 

będzie większa, jeśli gaz-biomasa to cena będzie mniejsza. Nie może określić 

konkretnie ile te ceny będą wynosić bo to określi Urząd Regulacji Cen – nie my. 

Opracowanie dokumentacji na sieci było uzgadniane z władzami SM – co ma być 

ujęte w zadaniu. Uważa, że każdy kto chciał posiąść wiedzę w tym przedmiocie to 

wiedział co się dzieje. Szpital czeka na jak najszybszą realizację, a p. *((wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) jedzie do Wojewody z takimi zarzutami gdy my walczymy o 

pieniądze. To chyba działania przeciw Gminie? Żeby zakończyć dyskusję 

podsumował: źródło energii zostało wybrane najlepsze z możliwych. Racjonalne 

regulowanie biomasą czy gazem będzie wpływało na regulacje ceny. Nie będziemy 

przecież budować kotłowni na miał węglowy gdy są takie zagrożenia związane z 

ociepleniem atmosfery; gdy wszędzie są dyrektywy o obniżenie emisji dwutlenku 

węgla. Unia Europejska nakazuje zmniejszenie emisji o 20%, Wielka Brytania 

zmniejsza o 60%, a my w Choroszczy mamy budować kotłownię na miał? Zwrócił 

uwagę, że należy robić coś dobrego dla Choroszczy. Przypomniał, że był wniosek 

Walnego Zgromadzenia SM żeby kotłownię zrobić na wzór Łap – sprowadziliśmy 

przedstawicieli ciepłowni z Łap gdzie dobrze sprawuje się ta forma i dlatego 

przejęliśmy te wzorce. 

 

Piotr Dojlida- 

Zauważył, że zdobycie 6,4 mln zł dofinansowania jest ogromnym sukcesem władz 

gminy – inne gminy mogą tylko pomarzyć  o takim dofinansowaniu. Jeszcze te 

środki nie wpłynęły, ale ma nadzieje że wkrótce to nastąpi. Szpital czeka na 

radykalne ruchy ze strony gminy. Problem kotłów produkujących parę 
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technologiczną, o której wspomniał w piśmie p.*( (wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego),  jest 

sprawą szpitala, który sobie z tym poradzi.  

 

Ireneusz Ordziejewski – 

Przypomniał, że temat kotłowni zaczął się chyba wcześniej niż potwierdził Burmistrz 

bo w roku 1995. Przyznał, że wszyscy ( SPP ZOZ)  uczestniczyli w rozmowach i 

byli zgodni, że powinno być jedno źródło ciepła. Szpital jest w złej sytuacji i czeka  

z niecierpliwością na nową kotłownię ponieważ obecna firma zabezpieczająca ciepło 

dla Szpitala jest w stanie upadłości. Rozumie determinację niektórych osób, ale jego 

zdaniem p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) zgłosił tylko swoje spostrzeżenia, 

nie skargę. Najważniejsze, co podkreślił, to żeby wybudować kotłownię i zapewnić 

ciepło pensjonariuszom Szpitala, którzy też są mieszkańcami Choroszczy. Należy 

przy tym pamiętać, że wszystkie źródła energii drożeją. Nadmienił, że w pozyskaniu 

tych środków 6,4 mln zł duży swój wkład miał również SPP ZOZ w Choroszczy, 

biorąc pod uwagę, że budowa kotłowni jest wspólnym zadaniem. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt 

odpowiedzi Rady Miejskiej na pismo p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

dotyczące budowy kotłowni w Choroszczy. 

      ( odpowiedź w załączeniu) 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) – 

Odnosząc się do usłyszanej propozycji odpowiedzi stwierdził, iż odpowiedź ta nie 

wyczerpuje sprawy, nie ma w niej nic, ani słowa, na temat braku odpowiedzi na 

pisma kierowane od kilku lat do Urzędu. 

 

Rafał Łada – 

Stwierdził, iż jest przeciwko takiej odpowiedzi gdyż jest ona tendencyjna. 

 

Beata Jeżerys – 

Opowiedziała się propozycją odpowiedzi gdyż uważa to za zasadne ze względu na 

środki jakie Choroszcz ma otrzymać – wymaga tego interes gminy. Nie mniej jednak 

uważa, że czym innym jest poprawienie polityki odpowiadania na pisma kierowane 

do Urzędu. Poinformowała także, że po jej interwencji na Komisji zostało 

wykreślone z propozycji odpowiedzi zdanie zbyt obraźliwe dla p.*( (wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) . 

Pisała do Urzędu w sprawie zintensyfikowania działań mających na celu położenie 

nitki gazu przy Sz. Warszawskiej bo wpłynie to na stan finansów gminy , nie trzeba 

będzie zdobywać środków z zewnątrz , a jednocześnie zadowoli się przedsiębiorców 

i mieszkańców tego terenu. 

 



 24 

Propozycja odpowiedzi została  przyjęta głosami: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 

 Ad. 15 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Burmistrz Choroszczy  

p. Jerzy Ułanowicz wyjaśnił,  iż w związku z wyrażeniem woli przejścia na 

emeryturę p. Teresy Lenczewskiej zachodzi konieczność odwołania jej z funkcji 

Skarbnika Gminy w drodze uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 

 

 

 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/36/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 36 ) 

 

 

 Ad. 16 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił  Burmistrza o przedstawienie sprawy dotyczącej powołania Skarbnika 

Gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że na stanowisko Skarbnika Gminy Choroszcz proponuje 

kandydaturę p. Joanny Kunikowskiej – absolwentki ekonomii na Uniwersytecie 

Warszawskim w Białymstoku z tytułem magistra. Dodatkowo p. Kunikowska 

ukończyła podyplomowe studium wyceny nieruchomości na wspomnianym 

Uniwersytecie. W Urzędzie Miejskim w Choroszczy p. Kunikowska pracuje od 8 lat: 

4 lata na stanowisku inspektora ds. księgowości, następne 4 lata jako główna 

księgowa w Zespole Obsługi Szkół. Jest osobą młodą , ambitną, uczciwą,  

i odpowiedzialną. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie powołania Skarbnika Gminy. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 
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- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/37/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 37 ) 

 

 

 

 

 Ad. 17 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Burmistrz Choroszczy  

p. Jerzy Ułanowicz wyjaśnił,  iż w związku z wyrażeniem woli przejścia na 

emeryturę p. Stefana Bielskiego zachodzi konieczność odwołania go z funkcji 

Sekretarza Gminy w drodze uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie odwołania Sekretarza Gminy. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/38/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

 

 

 Ad. 18 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił  Burmistrza o przedstawienie sprawy dotyczącej powołania Sekretarza 

Gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że na stanowisko Sekretarza Gminy Choroszcz i jednocześnie 

zastępcy Burmistrza proponuje kandydaturę p. Mirosława Zalewskiego, lat 43, 

absolwenta Wydziału Geodezji i Urządzeń Rolnych Akademii Rolniczo - 

Technicznej w Olsztynie, którą ukończył w 1988 r. W roku 2000 ukończył 

podyplomowe studia na Uniwersytecie Warmińsko – Mazurskim w Olsztynie – 

szacunek nieruchomości. Obecnie pracownik Starostwa Powiatowego  

w Białymstoku na stanowisku zastępcy naczelnika Wydziału Geodezji, Katastru  

i Nieruchomości i zastępcy geodety powiatowego. Od 6 lat p. Zalewski jest biegłym 

sądowym z zakresu geodezji i kartografii przy Sądzie Okręgowym w Białymstoku,  

a także członkiem Zarządu Białostockiego Oddziału Stowarzyszenia Geodetów 

Polskich; od 3 lat członek Komisji Legislacyjnej Stowarzyszenia. Autor kilkunastu 

publikacji w piśmie branżowym „Geodeta”. Zna gminę, ludzi i problemy gdyż przez 

3 lata pracował w Urzędzie Miejskim na stanowisku kierownika Referatu Geodezji. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie powołania Sekretarza Gminy. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 
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- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr V/39/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 39  ) 

 

 

Rada Miejska w Choroszczy pożegnała oklaskami i symbolicznymi kwiatami 

odchodzących długoletnich pracowników: p. Teresę Lenczewską i p. Stefana 

Bielskiego oraz pogratulowała wyboru p. Joannie Kunikowskiej oraz p. Mirosławowi 

Zalewskiemu. 

 

 

 

 Ad. 19 – 

 

 Burmistrz Choroszczy poinformował, iż zgodnie z obowiązkiem 

wynikającym z ustawy z dnia 18 października 2006 r. o ujawnianiu informacji  

o dokumentach organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944 – 1990 oraz treści tych 

dokumentów – proponuje upoważnić Burmistrza do powiadomienia Sekretarza  

i Skarbnika Gminy o obowiązku przedłożenia Radzie Miejskiej oświadczeń 

dotyczących pracy lub służby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy  

z tymi organami w okresie od 22.07.1944 r. do 31.07.1990 r. tj. oświadczeń 

lustracyjnych. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie powiadomienia o obowiązku złożenia oświadczeń lustracyjnych 

. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo brak p. Jeżerys. 

 

 (uchwała Nr V/40/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 40 ) 

 

 

 Ad. 20 – 

 

 Upoważniony przez Burmistrza Zastępca Burmistrza p. Stefan Bielski 

wyjaśnił, iż w związku z wyznaczonymi na dzień 20 maja 2007 r. wyborami do 

sejmiku województwa podlaskiego zachodzi konieczność utworzenia odrębnego 

obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Choroszczy, gdzie zgodnie  

z ustawą Ordynacja wyborcza przebywa co najmniej 15 wyborców objętych 

rejestrem wyborców w gminie Choroszcz. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 
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Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr V/41/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 41 ) 

 

 

 Ad. 21 – 

 

Zapytania i wolne wnioski : 

 

 

Rafał Łada – 

Zwrócił się z prośbą o otwieranie parkingu przy Kościele przy okazji posiedzeń 

Sesji. Ponownie zaproponował przeniesienie obrad do Remizy OSP w Choroszczy  

z uwagi na większą salę. 

 

 

Jacek Dąbrowski – 

Przyznał, że w sprawie przystanku i wiaty na Placu Brodowicza otrzymał już 

odpowiedź, ale chciałby jeszcze wiedzieć czy w najbliższym półroczu będzie to 

zrealizowane? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że przetarg został rozstrzygnięty i firma niedługo rozpocznie prace na 

Placu. 

 

Piotr Dojlida – 

Zwrócił się z prośbą do radnych aby większość pytań i wniosków składali na 

posiedzeniach Komisji. 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi KLepacze 

Zgłosił następujące sprawy: 

1) przy okazji przeprowadzania przez Policję kontroli posiadania pojemników 

na smieci powinien być sprawdzany porządek na posesjach, 

2) wieś Klepacze ma duży problem z bobrami, które niedawno spowodowały 

brak prądu po tym jak ścięte przez nie drzewo zwaliło się na linie 

energetyczne – prośba Jeżerys interwencję. 

 

Ireneusz Jabłoński – 

Zaproponował, by przed planowaną kontrolą Policji zawiadomić mieszkańców 

Jeżerys konieczności posprzątania posesji. 

 

 

Adam Kamieński – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 3 

Zwrócił uwagę na słabe zamocowanie barierek na Placu Brodowicza, które można 

usunąć razem z polbrukiem – trzeba lepiej je zamocować. 
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Prośba również o zgłoszenie Komisariatowi Policji w Choroszczy potrzeby kontroli 

pojazdów parkujących pomimo zakazu przy Placu Brodowicza od strony boiska. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Zwróciła uwagę, że p. Łada – sołtys wsi Porosły, zbiera podatki w jej sołectwie. 

 

Rafał Łada – 

Wyjaśnił, iż zbiera podatki w sołectwie Kolonia Porosły, ale nie dostaje za to 

prowizji. Nie może odmówić przyjęcia wpłaty podatku, a informacje w tym temacie 

otrzymał od Sekretarza Gminy. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż inkasenci są wybierani w odniesieniu do poszczególnych wsi. 

Poprzednia uchwała w tej sprawie precyzuje, że inkasentami są sołtysi wg wykazu 

załączonego do uchwały. Na najbliższej Sesji Rada dokona korekty tej uchwały  

i problemy, o których mowa, zostaną sformalizowane. Przepisy nie powiadają z 

jakiej miejscowości ma się należności pobierać, ale skoro mówi się, że inkasentem 

jest sołtys to pewnym nietaktem byłoby pobieranie należności z innych 

miejscowości. 

 

Andrzej Karwowski – Prezes SM 

Zgłosił potrzebę wykonania odwodnienia kanalizacji deszczowej przy Alei 

Niepodległości – należy o tym pamiętać przy okazji wykonywania dokumentacji na 

przedmiotową drogę. 

Zgłosił również potrzebę ustawienia koszy na śmieci przy ulicach w Choroszczy. 

 

 

 Ad. 22 – 

 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad V Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 

 


